
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 11. juni 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 927
Samtlige interessentorganisationer og politiske partier synes at være helt enige i et ønske 
om at reducere omfanget af ulveangreb på husdyr til et absolut minimum. Det må tilsva-
rende umiddelbart forventes at størstedelen af husdyrholderne ønsker at sikre deres dyr 
mod rovdyrangreb og derfor søger del i den økonomiske støtte til ulvesikring af hegn, 
som der under finansloven er afsat midler til. Af svarene på MOF alm. del - spørgsmål 
745–748 af 22. maj 2024 fra fødevareministeren fremgår det, at fødevareministeren har, 
og længe har haft, mulighed for om nødvendigt at give påbud til husdyrholdere som 
ikke måtte sikre deres dyr fyldestgørende mod rovdyrangreb. Vil ministeren oplyse, om 
der er husdyrholdere, som trods gentagne ulveangreb ikke har søgt økonomisk støtte til 
at ulvesikre hegnene omkring deres dyr? Vil ministeren i givet fald oplyse, hvor mange 
husdyrholdere det handler om? Vil ministeren i bekræftende fald oplyse, om Miljøministe-
riet i evt. fremtidige situationer vil henlede Fødevareministeriets opmærksomhed på den 
manglende sikring af husdyrene mod angreb fra rovdyr således, at Fødevareministeriet 
vil kunne overveje at give påbud om sikring af hegnene?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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